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REVISTA PRESEI 

 

• Sindicatele din penitenciare anunţă proteste; grevă prin exces de zel în august 
şi miting la Ministerul Justiţiei în octombrie 
 
Sindicaliştii din Administraţia Naţională a Penitenciarelor au anunţat luni calendarul 
acţiunilor de protest, ei solicitând condiţii de lucru mai bune şi plata orelor suplimentare. 
 
Acţiunile de protest vor culmina cu refuzul de a intra în serviciu în toate penitenciarele în 
care nu este asigurat personalul necesar pentru desfăşurarea în condiţii de siguranţă a 
misiunilor şi un miting în uniformă la Ministerul Justiţiei şi Administraţia Naţională a 
Penitenciarelor, în luna octombrie. 
 
Potrivit unui comunicat de presă al Federaţiei Sindicatelor din Administraţia Naţională a 
Penitenciarelor, între 1 şi 10 august vor fi notificate conducerile penitenciarelor referitor 
la refuzul de efectuare a orelor suplimentare, "situaţie de natură a duce la blocarea 
activităţii penitenciarelor". În aceeaşi perioadă vor fi depuse solicitări scrise din partea 
membrilor de sindicat pentru plata orelor suplimentare restante, ca punct de plecare 
formal în procedura de recuperare pe cale judiciară a acestora. 
 
De asemenea, conform sursei citate, între 1 şi 10 august vor fi depuse plângeri 
prealabile din partea tuturor sindicatelor membre, în numele membrilor de sindicat, 
pentru modificarea ordinelor şi dispoziţiilor ilegale în materia plăţii orelor suplimentare şi 
a împuternicirilor. 
 
Pe 6 august liderii sindicatelor afiliate vor cere audienţe la directorul general al ANP şi la 
ministrul Justiţiei, "într-o ultimă încercare de rezolvare pe calea dialogului a 
revendicărilor". 
 
Conform comunicatului, pe 10 august angajaţii din penitenciare vor organiza o grevă 
japoneză, iar pe 19 august - o grevă prin exces de zel la accesul în penitenciare şi la 
alte activităţi, "care, deşi nu afectează drepturile deţinuţilor, pot duce la blocarea 
penitenciarelor". 
 
În perioada 27 august - 27 septembrie, un număr de 50 - 100 de angajaţi în uniformă 
vor picheta penitenciarele, iar între 1 şi 10 septembrie vor fi depuse acţiuni în instanţă şi 
plângeri penale din partea tuturor sindicatelor membre. 
 
Pe 3 octombrie va fi organizat un miting în uniformă la Ministerul Justiţiei şi la 
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Administraţia Naţională a Penitenciarelor, precum şi un marş de protest între cele două 
instituţii, iar începând cu luna octombrie angajaţii anunţă că vor refuza să intre în 
serviciu în toate penitenciarele în care nu este asigurat personalul necesar pentru 
desfăşurarea în condiţii de siguranţă a misiunilor. 
 
"Ministrul Justiţiei a promis acum un an standarde privind condiţiile de lucru în 
penitenciare şi un plan multianual de investiţii, dar nu s-a ţinut de cuvânt. În schimb, 
bugetul pentru investiţii a fost redus la jumătate", se arată în comunicat. 
 
Printre revendicările lucrătorilor din penitenciare se numără şi plata orelor suplimentare 
restante. 
 
"În continuare sunt peste un milion de ore suplimentare restante neplătite. Ministrul 
Justiţiei s-a angajat, acum şase luni, la Penitenciarul Vaslui că acestea vor fi plătite şi 
nu s-a ţinut de cuvânt", se precizează în comunicat. 
 
Sindicaliştii mai solicită stoparea împuternicirilor ilegale. 
 
"Cerem reluarea concursurilor pentru ocuparea funcţiilor de management superior şi 
încetarea practicii de vasalizare prin împuterniciri, unele deja ilegale prin depăşirea 
limitei de un an permisă de lege. Chiar directorul general Marian Dobrică se află de mai 
bine de două luni în această situaţie", spun sindicaliştii, în comunicat. 
 
Totodată, printre revendicări se află eliminarea discriminărilor salariale şi aprobarea 
Statutului poliţistului de penitenciare. 
 
"În legătură cu o parte dintre revendicări, cele care îmbracă aspecte infracţionale, 
Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor a depus deja 
plângeri penale împotriva ministrului Justiţiei", se mai arată în comunicatul citat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

• Toader: Un program managerial trebuie să cuprindă obligatoriu radiografia 
autorităţii DNA; nu poţi face o chestiune descriptivă 
 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat luni, referindu-se la respingerea 
candidaţilor pentru funcţia de procuror-şef al DNA, că un program managerial trebuie să 
cuprindă obligatoriu radiografia autorităţii Direcţiei Naţionale Anticorupţie, precizând că 
nu se poate face o chestiune descriptivă "ce este DNA şi cât de bine a funcţionat el 
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până în prezent". 
 
Întrebat de jurnalişti ce sfaturi are pentru cei care doresc să candideze la funcţia de şef 
al DNA, Toader a răspuns: "Să se înscrie cât mai mulţi, să se înscrie, evident, procurori 
care îndeplinesc condiţiile legale şi să îşi facă program managerial din care să rezulte 
starea de fapt actuală a DNA-ului, din care să rezulte măsurile de îmbunătăţire a 
activităţii, din care să rezulte şi un grafic privind realizarea măsurilor de îmbunătăţire a 
activităţii, pentru că un program managerial obligatoriu trebuie să cuprindă radiografia 
autorităţii DNA, obligatoriu trebuie să cuprindă măsurile şi graficul de realizare a 
respectivelor măsuri. Nu poţi face o chestiune descriptivă, ce este DNA şi cât de bine a 
funcţionat el până în prezent".  

(Sursa: Agerpres) 

 

• Tudorel Toader, despre cei 300 de magistraţi anchetaţi: Aşa se justifică 
împotrivirea faţă de secţia specială 

Ministrul Tudorel Toader consideră că existenţa a 300 de dosare în care sunt achetaţi 
magistraţi, aspect menţionat de procurorul Marius Iacob în proiectul pentru şefia DNA, 
ar justifica împotrivirea faţă de înfiinţarea unei secţii speciale de anchetare a 
magistraţilor. 

„Nu am ce să comentez decât că am aflat şi eu că sunt 300, dar cred că a spus 300 de 
dosare care trebuiesc transferate şi într-o cauză pot fi mai mulţi făptuitori autori suspecţi 
ce or fi dânşii. La momentul la care va avea loc transferul sigur o să vedem la ce se 
referă respectivele cauze. Evident că şi mie mi se par foarte multe, evident că nu am 
ştiut nici unul dintre noi aşa ceva şi tot evident cred este şi faptul că aşa se poate 
justifica împotrivirea ca respectiva secţie să se înfiinţeze la Ministerul Public”, a declarat 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 

În prezent, la Direcţia Naţională Anticorupţie sunt înregistrate aproximativ 300 de 
dosare în care sunt anchetaţi magistraţi, a precizat Marius Iacob, procurorul-şef adjunct 
al DNA, în proiectul de management pentru susţinerea candidaturii la şefia DNA. 

Înfiinţarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din Justiţie în cadrul Parchetului de 
pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ) duce la modificarea competenţei 
DNA cu privire la persoanele care deţin calitatea de judecător sau procuror, transmite 
procurorul şef adjunct al DNA, în proiectul de management pentru susţinerea 
candidaturii la şefia DNA. 
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Legea 207/2018 prevede şi obligaţia Direcţiei Naţionale Anticorupţie de a înainta 
cauzele în care sunt cercetaţi magistraţi, la momentul la care secţia devine 
operaţională, spune Marius Iacob, care precizează că, în prezent, la Direcţia Naţională 
Anticorupţie sunt înregistrate aproximativ 300 de cauze care se află în această situaţie. 

"Pentru că se modifică în acest mod competenţa Direcţiei, şi dispoziţiile referitoare la 
organizarea DNA din Regulamentul de ordine interioară trebuie modificate urgent, 
întrucît Serviciul pentru combaterea infracţiunilor în justiţie trebuie desfiinţat, iar întreaga 
activitate a Secţiei de combatere a corupţiei trebuie regândită", potrivit sursei citate. 

Vineri, ministerul Justiţiei a anunţat că niciunul dintre candidaţi nu îndeplineşte cerinţele 
necesare desemnării pentru numirea în funcţia de procuror şef al Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie şi că procedura va fi reluată. 

(Sursa: Mediafax) 

 
 
• ONRC: Numărul insolvenţelor scade cu 4% în primul semestru al anului; 
suspendările şi dizolvările cresc cu 26,6%, respectiv 46,3% 
 
Numărul societăţilor comerciale şi persoanelor fizice autorizate intrate în insolvenţă a 
scăzut cu 4,08% în primul semestru din acest an, comparativ cu perioada similară din 
2017, la 4.486, reiese din datele publicate pe site-ul Oficiului Naţional al Registrului 
Comerţului (ONRC). 
 
Cele mai multe firme şi PFA-uri intrate în insolvenţă sunt în Bucureşti, respectiv 897, în 
scădere cu 14,73% faţă aceeaşi perioadă din 2017 şi în judeţele Bihor - 293 (plus 
16,27%), Iaşi - 259 (minus 12,79%), Constanţa - 239 (plus 14,90%) şi Timiş ( plus 
5,53%). Numai în luna iunie au intrat în insolvenţă 800 de firme şi PFA-uri. 
 
Pe domenii de activitate, cel mai mare număr de insolvenţe s-a înregistrat în comerţul 
cu ridicata şi cu amănuntul, repararea autovehiculelor şi motocicletelor - 1.402 (plus 
1,01%). Un număr de 272 de insolvenţe s-au raportat numai la nivelul lunii iunie în acest 
domeniu. 
 
De asemenea, în perioada ianuarie - iunie 2018, un număr de 9.618 firme şi-au 
suspendat activitatea, în plus cu 26,6% faţă de perioada similară a anului trecut, din 
care 1.254 numai în luna iunie, iar 18.570 de firme au fost dizolvate, cu 46,36% mai 
multe decât în perioada ianuarie - iunie din 2017. La nivelul lunii iunie au fost dizolvate 
2.819 firme.  
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(Sursa: Agerpres) 

 

• Ziua Imnului Naţional, sărbătorită în Capitală şi în garnizoanele din ţară/ 
Mesajele transmise de preşedintele Klaus Iohannis şi premierul Viorica Dăncilă  

Ziua Imnului Naţional va fi sărbătorită duminică, 29 iulie, în toate garnizoanele din ţară, 
potrivit ministerului Apărării Naţionale (MApN). 

Ceremonia de la Bucureşti va începe la ora 9.00, în Piaţa Tricolorului, situată în faţa 
Palatului Cercului Militar Naţional, şi va cuprinde un serviciu religios şi un concert 
susţinut de Muzica Reprezentativă a Ministerului Apărării Naţionale, Muzica Brigăzii 30 
Gardă ”Mihai Viteazul”, Muzica Militară a Brigăzii 1 Mecanizată ”Argedava”, Muzica 
Reprezentativă a Jandarmeriei Române, Ansamblul Artistic ”Ciocârlia” al Ministerului 
Afacerilor Interne şi un solist de la Ansamblul Artistic al Armatei. 

Repertoriul va cuprinde şi imnurile naţionale pe care le-a avut ţara noastră de-a lungul 
timpului – „Trăiască regele”, „Zdrobite cătuşe”, „Te slăvim, Românie!”, „Pe-al nostru 
steag e scris Unire”, „Trei culori”, iar spectacolul va fi încheiat prin intonarea Imnului 
naţional „Deşteaptă-te române!”, în interpretarea baritonului Constantin Ştefan 
Alexandru, de la Ansamblul Artistic al Armatei. 

Ziua Imnului Naţional al României a fost proclamată prin Legea nr. 99/1998 şi se 
sărbătoreşte în fiecare an, la data de 29 iulie. 

”Deşteaptă-te române!” a fost compus de Anton Pann, iar versurile au fost scrise de 
poetul Andrei Mureşanu. 

Iohannis: Imnul Naţional, prin mesajul său vibrant, va continua să inspire unitate 
şi solidaritate 
 
Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, duminică, un mesaj cu ocazia Zilei Imnului 
Naţional, în care afirmă că e convins că acesta va continua să inspire unitate şi 
solidaritate în jurul valorilor pe care s-a construit România modernă: libertate, dreptate, 
pluralism politic şi respect faţă de lege. 

„Astăzi, 29 iulie, celebrăm Imnul Naţional, unul dintre simbolurile fundamentale ale 
statalităţii, independenţei, suveranităţii şi unităţii naţionale, alături de Drapel, Stema de 
stat şi Sigiliu. Zilele Revoluţiei de la 1848 au consfinţit intonarea pentru prima dată, pe 
linia melodică a compozitorului Anton Pann, a versurilor poemului patriotic compus de 
Andrei Mureşanu. Cântecul a avut un rol important în redeşteptarea speranţei de mai 
bine şi a demnităţii colective în momentele-cheie ale istoriei româneşti – Războiul de 
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Independenţă, Primul şi al Doilea Război Mondial şi Revoluţia din decembrie 1989, 
ceea ce a justificat pe deplin opţiunea alegerii sale ca imn naţional, în anul 1990”, se 
arată în mesajul transmis de preşedintele Klaus Iohannis cu ocazia Zilei Imnului 
Naţional al României. 

Şeful statului a mai afirmat că, în anul sărbătoririi a o sută de ani de la Marea Unire de 
la 1918, marcarea «Zilei Imnului Naţional» constituie un bun prilej de a reînnoi 
angajamentul pentru consolidarea unei Românii puternice, europene şi de a reafirma 
ataşamentul faţă de principiile democraţiei şi statului de drept. 

”Sunt convins că Imnul Naţional, prin mesajul său vibrant, va continua să inspire unitate 
şi solidaritate în jurul valorilor pe care s-a construit România modernă: libertate, 
dreptate, pluralism politic şi respect faţă de lege. La mulţi ani Imnului Naţional! La mulţi 
ani, România!”, a conchis preşedintele Iohannis. 

Viorica Dăncilă, de Ziua Imnului: ”Deşteaptă-te, române! ” ne emoţionează ori de 
câte ori îl auzim 

Premierul Viorica Dăncilă a transmis un mesaj cu ocazia Zilei Imnului, spunând că 
acesta are o însemnătate aparte pentru popor. Un mesaj a venit şi din partea 
Ministerului de Externe. 
 
“Marcăm astăzi Ziua Imnului Naţional al României, sărbătoare cu o încărcătură aparte 
în Anul Centenar al Marii Uniri. "Deşteaptă-te, române!" le-a insuflat curaj românilor în 
multe momente ale istoriei moderne. I-a mobilizat si pe cei care la 1 decembrie 1918 s-
au adunat pe Câmpia Libertăţii de la Alba-Iulia, acordurile sale exprimând atunci 
bucuria voinţei împlinite a românilor de unitate. Astăzi, ”Deşteaptă-te, române!” este 
imnul nostru naţional şi ne emoţionează ori de câte ori îl auzim ca o încununare a 
succeselor compatrioţilor noştri. Respect pentru acest simbol al naţiunii! La mulţi ani, 
Imnului Naţional! La mulţi ani, români! La mulţi ani, România!”, se arată în mesajul 
transmis de Viorica Dăncilă. 

Un mesaj a venit şi din partea Ministerului de Externe 

"Consacrat prin Constituţia României ca simbol naţional, alături de drapelul tricolor, 
stema ţării şi sigiliul statului, Imnul Naţional reprezintă unul dintre reperele care definesc 
identitatea naţională a românilor şi care oferă lumii întregi, când este intonat, o sinteză 
muzicală, simbolică şi unică, a acesteia. În anul Centenarului Marii Uniri, Ziua Imnului 
Naţional capătă valenţe deosebite, împlinindu-se şi 170 de ani de la prima intonare a 
imnului ”Deşteaptă-te, române!”. Imnul Naţional a fost martorul unor evenimente-reper 
ale istoriei naţionale. În prezent, Imnul Naţional al României răsună pretutindeni în 
lume, inclusiv în momente şi acţiuni de înalt nivel în relaţiile bilaterale şi diplomatice, 
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precum şi la concursurile şi competiţiile internaţionale, la care tot mai mulţi tineri români 
urcă pe prima treaptă a podiumului. Ziua de 29 iulie 2018 reprezintă şi un prilej de 
recunoştinţă faţă de înaintaşii noştri, faţă de eroii căzuţi pe câmpurile de luptă din Primul 
Război Mondial şi de făuritorii statului naţional unitar modern, a căror memorie ne 
motivează să ne păstrăm demnitatea, să cultivăm respectul faţă de valorile naţionale şi 
să privim cu încredere spre viitor", transmite MAE. 

Şi în acest an, misiunile diplomatice, oficiile consulare şi de institutele culturale 
româneşti din străinătate organizează, pentru marcarea Zilei Imnului Naţional, o serie 
de manifestări de diplomaţie publică şi culturală. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• A mai rămas o zi pentru depunerea declaraţiei unice: „Sunt multe persoane care 
nu ştiu dacă trebuie să depună declaraţia şi cum să calculeze impozitul“ 

Consultanţii fiscali spun că, deşi termenul-limită pentru această declaraţie – care poate 
fi depusă şi online- a fost extins, în practică au fost întâmpinate o serie de probleme, 
scrie ZF. 

Consultanţii fiscali spun că, deşi termenul-limită pentru această declaraţie – care poate 
fi depusă şi online- a fost extins, în practică au fost întâmpinate o serie de probleme. 

„Au fost câteva probleme tehnice, în general. Au fost blocaje, în sensul că întârzia 
foarte mult primirea confirmărilor la deschiderea de conturi. La unele a mers repede, la 
unele - cel mai frecvent după data de 1 iulie - a mers foarte greu, nu ştiu de ce. O altă 
problemă este că sunt destul de mulţi care au venituri din chirii şi care nu sunt conştienţi 
că trebuie sau nu să depună declaraţia sau îşi aduc aminte în ultimul moment“, a spus 
consultanul fiscal Emilian Duca de la firma de consultanţă Tax & Business Solutions. El 
spune că a acordat asistenţă pentru completarea şi depunerea declaraţiei unice unui 
număr de circa 10 persoane cu venituri extrasalariale, care aveau, în general, venituri 
din străinătate. Peste 600.000 de persoane fizice au depus până pe 25 iulie declaraţia 
unică, iar 190.000 de formulare au fost depuse online, arată datele Ministerului de 
Finanţe. 

„Există o serie de contribuabili care au venituri din chirii şi care sunt calculate în valută. 
În acest caz, sistemul de calcul este foarte greu, pentru că fiecare contribuabil trebuie 
să-şi facă singur un calcul care înainte era făcut de Fisc“, a mai spus Duca. El a mai 
subliniat că forma actuală a declaraţiei unice are nişte defecte. Spre exemplu, modul de 
calcul este greoi în cazul veniturilor în valută, iar autorităţile ar fi trebuit să stabilească 
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un curs unic de referinţă, aşa cum există la acciză şi pe baza lui să se calculeze 
impozitele la veniturile în valută fără să mai facă oamenii prea multe calcule complicate. 

„În rest, mecanismul, modul de depunere în sine, este maximum ce se poate face 
pentru online. E un PDF inteligent, are toate facilităţile, nu este extraordinar de greu la 
depunere, dar mă aşteptam la altceva, la un ecran în care oamenii să îşi introducă 
datele pe care le au. Mă aşteptam la o interfaţă mai prietenoasă cu utilizatorul“, a mai 
spus Duca. El a adăugat că, în majoritatea situaţiilor, persoanele fizice au nevoie de 
asistenţă în completarea datelor, fie din partea unui contabil, fie din partea unui 
consultant fiscal, lucru care îi sperie pe cei mai mulţi dintre contribuabili. 

„Acest lucru face ca o bună parte din declaraţii să fie depuse tot pe vechiul sistem, 
pentru că oamenii au mai multă încredere în omul de la ghişeu, plus că este gratis, faţă 
de un consultant extern pe care ar trebui probabil să îl şi plătească. În general, sistemul 
pentru persoane fizice este destul de complicat, ar putea să fie mult simplificat dacă s-
ar dori un dialog“, a concluzionat Emilian Duca. 

Mâine, 31 iulie 2018 este ultima zi în care se poate depune Declaraţia Unică, iar 
persoanele fizice pot depune această declaraţie online, „prin intermediul aplicaţiei care 
poate fi accesată la adresa https://declunica.anaf.ro/, cu numele de utilizator şi parola 
contului personal din Spaţiul Privat Virtual, prin certificat digital calificat sau prin 
intermediul portalului e-guvernare.ro“, au transmis reprezentanţii Ministerului de 
Finanţe. De asemenea, declaraţia poate depune şi în format hârtie direct la registratura 
administraţiilor fiscale ale ANAF  sau prin poştă, prin scrisoare recomandată cu 
confirmare de primire.  

Cine trebuie să depună declaraţia unică 

Declaraţia unică se completează şi se depune de persoanele fizice care realizează, 
individual sau într-o formă de asociere, venituri din România şi/sau din străinătate, şi de 
cele care datorează impozit pe venit şi contribuţii sociale obligatorii. Persoanele care nu 
realizează venituri şi aleg să plătească contribuţia de asigurare de sănătate au, de 
asemenea, obligaţia de a depune acest formular, mai arată datele Finanţelor. Cei care 
nu depun la timp declaraţia unică riscă o amendă cuprinsă între 50 şi 500 de lei. 

(Sursa: Ziarul Financiar) 
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• Ministrul de Finanţe a demarat verificări la minister şi la ANAF în cazul casei 
familiei Iohannis 

Ministrul finanţelor publice, Eugen Teodorovici, a declarat, duminică seara, că a dispus 
verificări la instituţiile din subordine şi la nivelul ANAF pentru a verifica modul în care a 
fost pusă în aplicare legea în cazul casei familiei Iohannis. 

”Am dispus o verificare pe care am întreprins-o la nivelul ministerului şi la nivelul ANAF-
ului pentru a vedea, în trecut, cum s-au petrecut lucrurile şi de ce, nu ştiu, dacă au fost 
şi alte variante, de ce nu s-au urmat pentru a pune în aplicare legea. Şi a doua acţiune 
pe care am întreprins-o a fost că am cerut Ministerului Justiţiei să verifice acea activitate 
a notarului de la Sibiu”, a declarat la Antena 3 Eugen Teodorovici, întrebat de 
demersurile referitoare la casa familiei preşedintelui Klaus Iohannis. 

El a mai spus că cele două măsuri ar fi putut fi dispuse de mai mulţi ani. 

”Uitaţi-vă că sunt deja două acţiuni care puteau fi, de mulţi ani de zile, parcurse şi 
anume acea scrisoare către Cartea Funciară, acea solicitare către Ministerul de Justiţie 
pentru a verifica modul în care acel notar a acţionat în 2016”, a adăugat Teodorovici. 

El a mai spus că ar fi indicat ca notarul de la Sibiu ar face demersurile ca statul român 
să redevină proprietarul imobilului. 

Cred c-ar fi cea mai bună variantă (...) dacă un notar, cel de la Sibiu, ar pune, ar face 
demersurile pentru a face înscrisurile în Cartea Funciară, statul devine proprietar, ca să 
închidem, adică şi pe această cale, şi închidem această discuţie”, a mai precizat 
ministrul de Finanţe. 

Eugen Teodorovici a mai precizat, de asemenea, că aministia fiscală nu i s-ar aplica 
preşedintelui Klaus Iohannis. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• PROTEST în Bucureşti faţă de Codul Administrativ: "În acest fel limba maghiară 
devine oficială"/ Marş spre Universitate şi apoi la Palatul Cotroceni  

Aproximativ 200 de persoane s-au strâns în Piaţa Constituţiei, pentru a protesta faţă de 
adoptarea, în Parlament, a Codului Administrativ, implicit a prevederii privind 
desfiinţarea pragului de 20% pentru folosirea limbii materne în administraţia publică. 

3075 afişări 
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UPDATE 20.40 Protestul organizat la Cotroceni de Forumul Civic al Românilor din 
Covasna, Harghita şi Mureş şi Asociaţia “Calea Neamului” faţă de Codul Administrativ 
s-a încheiat, la ora transmiterii ştirii. 

UPDATE 20.15 Protestatarii nemulţumiţi de adoptarea Codului Administrativ 
manifestează la Palatul Cotroceni 

Aproximativ o mie de protestatari, nemulţumiţi de adoptarea Codului Administrativ, 
manifestează, la ora transmiterii ştirii, la Palatul Cotroceni, pentru a trage un semnal de 
alarmă asupra pericolului promulgării legii. 

Iniţial, manifestanţii s-au strâns în Piaţa Constituţiei şi apoi au pornit în marş spre Piaţa 
Universităţii şi au ajuns, la ora transmiterii ştirii, în faţa Palatului Cotroceni. 

UPDATE: Protestatarii au pornit în marş spre Universitate şi apoi Palatul 
Cotroceni 

Protestatarii urmează să depună coroane de flori la statuia lui Mihai Viteazul, iar apoi se 
vor deplasa spre Palatul Cotroceni. 

Oamenii îi cer preşedintelui să nu promulge Codul Administrativ, votat de Parlament la 
începutul lunii iulie. Printre prevederile proiectului legislativ se numără eliminirea 
pragului de 20% pentru folosirea limbii materne a minorităţilor naţionale în prefecturi, 
primării, consilii judeţene şi locale, dar şi cum vor fi montate plăcuţele bilingve. 

"Protestul este generat de includerea, de catre iredentisti, pe fondul inculturii si 
incapacitatii politicienior nostri, prea preocupati de lupta pentru ciolan si de sfasierea 
reciproca, in chiar anul aniversarii Centenarului Marii Uniri, a unei prevederi in Proiectul 
de lege al Noului Cod Administrativ, care oficializaza limba maghiara in administratia a 
aproape jumatate din localitatile Tarii. Este un act care sfideaza, intr-un mod inadmisibil 
si fara precedent, Constitutia Romaniei! Scopul contestatarilor este de a-i atrage atentia 
presedintelui sas al Romaniei, in traditia lui Stephan Ludwig Roth, ca aici este Romania, 
stat national unitar, pentru infaptuirea caruia s-au sacrificat milioane de romani si ca 
promulgarea unei astfel de prevederi legislative echivaleaza cu o sinucidere politica 
imediata si fara drept de apel", se arată în mesajul prin care a fost anunţat mitingul. 

Acţiunea este organizată de Forumul Civic al Romanilor din Covasna, Harghita si Mures 
(FCRCHM) şi Asociatia “Calea Neamului” 

"Am venit din spirit de solidaritate cu românii din Harghita, Covasna, Mureş. Autoritatea 
statului va fi diminuată în această zonă din cauza Codului Administrativ, în instituţii va fi 
introdusă limba maghiară ca a doua limbă oficială", a declarat Maria Stoica, una dintre 
persoanele aflate în Piaţa Constituţiei, pentru MEDIAFAX. 
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Mai mulţi protestatari poartă costume populare şi au drapelul în mâini. 

"Protestăm faţă de legiferarea limbii maghiare ca limbă oficială. În România să rămână 
limba oficială româna, atât", a spus un ploieştean, venit în Capitală la miting. 

"Considerăm că suntem ultima fortăreaţă. Avem obligaţia de a apărea teritoriul 
românesc. Într-un an în care ar trebui să sărbătorim 100 de ani de Unire, am ajuns să 
sărbătorim prin dezbinare. Limba română e posibil să nu mai fie singura limbă oficială",a 
a afirmat un vasluian. 

Acţiunea este organizată de Forumul Civic al Romanilor din Covasna, Harghita si Mures 
(FCRCHM) şi Asociatia “Calea Neamului”. Protestatarii vor pleca în marş pe direcţia 
Piata Unirii –Universitatii şi apoi Cotroceni, unde au şi un mesaj pentru preşedintele 
Klaus Iohannis. 

"Protestul este generat de includerea, de catre iredentisti, pe fondul inculturii si 
incapacitatii politicienior nostri, prea preocupati de lupta pentru ciolan si de sfasierea 
reciproca, in chiar anul aniversarii Centenarului Marii Uniri, a unei prevederi in Proiectul 
de lege al Noului Cod Administrativ, care oficializaza limba maghiara in administratia a 
aproape jumatate din localitatile Tarii. Este un act care sfideaza, intr-un mod inadmisibil 
si fara precedent, Constitutia Romaniei! Scopul contestatarilor este de a-i atrage atentia 
presedintelui sas al Romaniei, in traditia lui Stephan Ludwig Roth, ca aici este Romania, 
stat national unitar, pentru infaptuirea caruia s-au sacrificat milioane de romani si ca 
promulgarea unei astfel de prevederi legislative echivaleaza cu o sinucidere politica 
imediata si fara drept de apel", se arată în mesajul prin care a fost anunţat mitingul. 

Camera Deputaţilor a adoptat proiectul de lege privind Codul administrativ, în calitate de 
for decizional, în data de 9 iulie. Printre prevederile proiectului legislativ se numără 
eliminirea pragului de 20% pentru folosirea limbii materne a minorităţilor naţionale în 
prefecturi, primării, consilii judeţene şi locale, dar şi cum vor fi montate plăcuţele 
bilingve. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Prima mutare a noului șef DIICOT produce efecte. Reacție din Republica 
Moldova 

Prima decizie importantă luată de Felix Bănilă, noul procuror șef al DIICOT, generează 
reacții și în afara țării. Numirea Marianei Alexandru în funcția de consilier al șefului 
DIICOT, despre care STIRIPESURSE.RO a scris în premieră joi, 26 iulie, este salutată 
de una dintre figurile emblematice ale luptei anticorupție de la Chișinău. 

https://www.stiripesurse.ro/miscare-de-efect-felix-banila-isi-intareste-echipa-la-diicot-cu-un-nume-celebru_1279961.html
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„Felicitări pentru Dna Mariana Alexandru! Cu siguranță unul din cei mai mari 
profesioniști cu care am lucrat vreodată”, scrie pe pagina sa de Facebook Cristina 
Ţărnă, fost vicedirector al Centrului Naţional Anticorupţie, echivalentul DNA în 
Republica Moldova. 

Cristina Țărnă este fostul adjunct al Centrului Național Anticorupție fiind responsabilă de 
domeniul prevenirii coruptiei. 

Centrul Naţional Anticorupţie este un organ specializat în prevenirea şi combaterea 
corupţiei, a actelor conexe corupţiei şi a faptelor de comportament corupţional in 
Republica Moldova. 

Competenţa C.N.A. ţine de prevenirea corupţiei şi de combaterea infracţiunilor de 
corupţie, infracţiunilor conexe acestora, infracţiunilor de spălare a banilor şi de finanţare 
a terorismului. 

În perioada 2015-2016 Mariana Alexandru a fost selectată de delegația Uniunii 
Europene la Chișinău ca expert în proiectul „Susținere a Investigațiilor Preliminare, 
Urmăririi Penale și Apărării în Republica Moldova”, unde a oferit consiliere în domeniul 
managementului de caz în materie penală Procuraturii din Republica Moldova şi 
Centrului Naţional Anticorupţie. 

Mariana Alexandru, fostul procuror șef adjunct al Secției II din DNA, i-a sprijinit pe 
anchetatorii de la Chișinău și în celebrul caz al dispariției sumei de 1 miliard de dolari 
din sistemul bancar, în care a fost arestat fostul prim-ministru Vlad Filat. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Cum explică Tudorel Toader refuzul Serbiei de a-l extrăda pe Ghiţă: 'Trebuiesc 
respectate standardele de protecţie a drepturilor' 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni dimineaţă, despre respingerea cererii 
de extrădare a lui Sebastian Ghiţă, că trebuie văzut ce anume au evocat judecătorii şi 
dacă sunt chestiuni de procedură. „Vedem, analizăm, tragem concluzii”, a spus Toader, 
potrivit news.ro. 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a fost întrebat, luni dimineaţă, despre respingerea 
cererii de extrădare a lui Sebastian Ghiţă şi a spus că aşteaptă motivarea. 
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”Să vedem ce anume au evocat judecătorii, să vedem dacă este o chesitune de 
procedură şi în ce constă. Până urmă, că-i stat membru sau nemembru, trebuiesc 
respectate standardele de protecţie a drepturilor, a libertăţilor. Vedem, analizăm, tragem 
concluzii”, a spus Toader. 

Acesta a reefuzat să comenteze dacă respingerea are legătură cu anchetele pornite la 
sediul structurii care a instrumentat dosarele lui Sebastian Ghiţă. 

Curtea Supremă a Serbiei a respins vineri solicitarea Ministerului român al Justiţiei 
privind extrădarea lui Sebastian Ghiţă, a anunţat presa sârbă, care preciza că în acest 
caz decizia finală revine Curţii de Apel. 

Curtea a anunţat într-o declaraţie că Ministerul de Interne sârb i-a acordat lui Ghiţă azil, 
considerând că acesta este persecutat din raţiuni politice. 

Din aceste considerente, instanţa nu a putut decât să respingă cererea de extrădare. 

Cazul a fost transmis Curţii de Apel, căreia îi aparţine decizia finală în acest caz. 

Sebastian Ghiţă a plecat din ţară în noaptea de 19 spre 20 decembrie 2016 şi a fost 
prins la Belgrad în 14 aprilie 2017. Ghiţă avea permis de conducere şi buletin de 
Slovenia şi era împreună cu fratele său în momentul capturării. 

Fostul deputat PSD a fost arestat de autorităţile sârbe timp de două luni pentru posesie 
de documente falsificate şi a fost eliberat pe cauţiune. 

În 7 iunie, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, declara că statul român se află în 
procedură de extrădare în cazurile Sebastian Ghiţă şi Elena Udrea, în cazul lui Ghiţă 
fiind făcută cererea de extrădare transmise completările solicitate de Serbia. 

(Sursa: news.ro) 

 

• Bugetul pentru Sănătate, sac fără fund pentru fraude. 50 de dosare penale noi 

Casele de asigurări de sănătate par un sac fără fund pentru fraude. În doar patru luni, 
patru milioane de lei ar fi ajuns ilegal în buzunarele unor patroni de firme, în loc să le 
asigure îngrijre pacienţilor imobilizaţi în case. Poliţiştii au făcut 50 de dosare penale 
pentru decontări ilegale de sevicii şi dispozitive medicale şi au pus sub acuzare 74 de  

- Nici acum nu a venit aprobarea, se plânge o pacientă. 
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- De când? 

- De două, trei luni, de când am depus actele. 

La fel ca acestă femeie, aproximativ două mii de pacienţi aşteaptă să le fie aprobate 
dosarele de îngrijire la domiciliu. În loc de ajutor primesc, însă, refuzuri, în vreme ce 
banii care le sunt destinaţi sunt furaţi lună de lună. 

În ultimele patru luni, poliţiştii de la investigaţii economice au deschis nu mai puţin de 50 
de dosare penale care vizează decontări ilegale de servicii medicale şi dispozitive 
de la casele de asigurări de sănătate. Paguba, numai în aceste anchete, este de 
patru milioane de lei. 

De exemplu, luna trecută, poliţiştii au descins la trei mari spitale din Capitală în căutare 
de probe. Investigau felul în care au fost fraudaţi banii Casei Județene de Asigurări de 
Sănătate din Giurgiu. Din 2014 şi până anul trecut, o firmă privată de îngrijire medicală 
la domiciliu ajuta mai mult pe hârtie pacienţii imobilizaţi în case. 

Asistente medicale, care lucrau în paralel în spitale din Bucureşti şi la firma privată, ar fi 
folosit documente false pentru a justifica servicii de îngrijire la domiciliu care în realitate 
nu ar fi fost oferite. Cu ajutorul actelor contrafăcute, decontau serviciile la Casa de 
Asigurări de Sănătate. 

Paguba de patru milioane de lei, descoperită de poliţişti în doar patru luni, se adaugă 
celor 20 de milioane de lei fraudate de un grup infracţional condus chiar de un 
fost şef al CNAS, Marian Burcea. 

Recent, 90 de inculpaţi şi peste 30 de firme au fost trimise în judecată pentru 
servicii de îngrijirea la domiciliu decontate ilegal. 

Anchetele deschise în ultimele luni au dus la acuzarea a 74 de persoane. Patru 
oameni au fost arestaţi, 11 reţinuţi şi 21 sunt cercetaţi sub control judiciar. Pe mai bine 
de două milioane de lei, anchetatorii au pus sechestru. 

(Sursa: Digi 24) 

 
 

 

 



15 
 

• Raed Arafat, anunț IMPORTANT pentru sistemul sanitar: Vor fi achiziționate 
câteva sute de ambulanțe 

Câteva sute de noi ambulanţe vor intra în dotarea serviciului de specialitate şi a 
SMURD-ului până în decembrie, urmând ca până la finele lui 2019 totalul vehiculelor de 
acest tip luate pe fonduri europene să atingă 1.250, a declarat, sâmbătă, la Alba Iulia, 
şeful Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă (DSU), Raed Arafat, 
informează Agerpres. 

"La acest moment, ştim foarte bine că parcul ambulanţelor este extrem de învechit. 
Majoritatea lor sunt achiziţionate în 2007 - 2008. O parte s-au achiziţionat între 2009 - 
2013, dar în mare parte din 2007 - 2008. Vorbim aici şi de ambulanţele Serviciului de 
Ambulanţă şi de ambulanţele SMURD-ului", a afirmat Arafat.  
 
El a adăugat că 90% dintre ambulanţe ar trebui scoase din uz, ţinând cont că cele 1.500 
cumpărate în 2007 - 2008 sunt uzate moral şi fizic.  
 
Şeful DSU a menţionat că procedura de licitaţie a demarat în vara anului trecut, după ce 
Guvernul a stabilit ca entitate de achiziţii centralizată Inspectoratul General pentru 
Situaţii de Urgenţă.  
 
"Noi sperăm că anul ăsta, după ce ne-am consultat inclusiv cu doamna ministru (Sorina 
Pintea - n.r.), o să ajungem, cel mai probabil, cu 500 de ambulanţe în ţară de diferite 
tipuri. Până la sfârşitul anului viitor, totalul ambulanţelor pe care le vom lua prin primul 
proiect pe fonduri europene, care e în jur de 120 de milioane de euro, atinge 1.250 de 
ambulanţe per total, pentru Ambulanţă şi pentru SMURD. Asta va fi anul acesta şi anul 
viitor şi sper ca primele sute din ele să ajungă până în luna decembrie", a spus Raed 
Arafat.  
 
Şeful DSU a participat sâmbătă la Alba Iulia la manifestările organizate de Ziua 
Naţională a Ambulanţei, sărbătorită în 28 iulie. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Vâlcov anunță începutul unui război dur pe piața energiei - presă 

O declarație făcută vineri seara la RTV de Darius Vâlcov, consilier de stat în aparatul 
prim-ministrului, dă semnalul unui război care va începe pe piața energiei, un conflict 
major care va începe la 1 septembrie, scrie Evenimentul Zilei. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/raed-arafat_584.html
https://www.stiripesurse.ro/agerpres
http://evz.ro/avertisment-valcov-razboi-dur.html?v=347635&page=1
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„Acum este momentul pentru a fi achitate notele de plată pentru PSD pentru toate 
campaniile de imagine duse în interior și în exterior împotriva celor care li s-au opus, de 
la DNA la Klaus Iohannis. Iar piața energiei este o resursă nebănuit de bogată, care 
poate satisface multe interese”, a declarat Darius Vâlcov, citat de Evz. 

„Deși furibundă, ieșirea consilierului lui Dăncilă poate părea incoerentă, numai că, așa 
cum spuneam, are un scop precis. Discursul său a culminat cu împingerea unor instituții 
ale statului - cum ar fi ASF - spre intervenții în forță pe piața liberă și împotriva unor 
companii private care investesc în sectorul de energie. Modelul a mai fost folosit de 
Dragnea în cazul ANAF contra celor de la RiseProject, dar și de către ANAF contra 
Președintelui României”, scrie Evenimentul Zilei. 

 (Sursa: Evenimentul Zilei) 

 

• Rovana Plumb se laudă cu performanța ministerului său: Suma uriașă atrasă de 
România din fonduri europene 

România a atras 5,8 miliarde de euro, atingând un nivel de 19%, puțin sub media 
europeană care este de 20%, iar cele mai multe fonduri au fost în sănătate, educație, 
IT, infrastructură și capital uman, a declarat vineri la o conferință de presă, Rovana 
Plumb, ministrul pentru Fonduri Europene. 

„Cifrele statistice arată faptul că România, acum când prezentăm bilanțul, se 
încadrează în media europeneană, aceasta fiind de 20%, iar rata de absorbție, pe 
politica de coeziune, cu toate fondurile europene care sunt incluse în cadrul politicii de 
coeziune, ating un nivel de peste 19%, vrem să depăsim în cel mai scurt timp media 
europeană”, a declarat Rovana Plumb, conform Mediafax. 

„Efectiv în țară, pe fondurile care susțin politica de acoeziune, au intrat 5,8 miliarde de 
euro. Limitele de finantare deschise sunt în cuantum de 24,3 miliarde de euro, am pornit 
de la linii de finanțare din 30 iunie 2017, de la 15,9 miliarde de euro”, a adăugat Plumb. 

Potrivit ministrului, contractele de finantare semnate „au fost în valoare de 13,1 miliarde 
de euro, la data 20 iulie, plecând de la 2,5 miliarde de euro în 30 iunie 2017, iar plațile 
către beneficiari la 20 iulie 2018 sunt de 2,4 miliarde de euro, plecând de la 30 iunie de 
la 380 de milioane de euro”. 

În privința programului România crește sănătos, din programul de guvernare, ministrul 
precizează că există „în momentul de față o alocare de 325 de milioane de euro, pe 
proiecte care sunt în implementare și care vin pe componenta de prevenție în domeniul 
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sănătății, pentru beneficiari TBC și HIV SIDA 111.000 de beneficiari, screening și 
tratament precoce pentru cancerul la sân/col uterin 280.000 de benefricari, hepatite 
130.000 de beneficiari, mama și copilul 10.000 de befeniciari, iar ca număr de formare 
profesioniști, 60.000 de cadre medicale beneficiază de acest program”. 

Potrivit ministrului, în programul România angajează au fost alocați 526 de milioane de 
euro pentru șomeri, 47.877 de beneficiari au primit prime de activare de 1.000 de lei, s-
au acordat subvenții pentru ucenicie și stagii pentru 1.015 beneficiari de 2.250 de 
euro/lună. 

„Tot în acest program, s-au acordat pentru reducerea abandonului școlar 50 de 
milioane de euro, care includ: banui de liceu, de care au beneficiat 76.000 de persoane 
cu un cuantum al bursei de 269 de lei/lună/elev”, a precizat ministrul. 

În privința programului România construiește, ministrul Rovana Plumb a declarat că au 
fost înființate peste 7.600 de întreprinderi noi, 2.000 de IMM-uri sprijinite și 14.507 start-
up-uri. 

„Investim în Cercetare Dezvoltare Inovare, de aceea, prin programul România crește 
inteligent care a atras 1,57 de miliarde de euro, s-au atras 950 de milioane de euro, 
pentru dezvoltarea de produse inovative, eco-nano-tehnologii, sănătate, mediu, energie, 
auto, spațiu și securitate, bioeconomie”, a adăugat ministrul. 

Rovana Plumb a adăugat că prin programul România crește verde, au fost atrase 3,028 
mmiliarde de euro, pentru proiecte de infrastructură de apă și apă uzată. 

„Programul România mai aproape de Europa a atras 5,8 kiliarde de euro pentru 
infrastrictura de transport, modernizare căi ferate 400 de km, drumuri noi 325 km și 9 
km de linii de metrou, iar prin acestea, timpul de călătorie scade în medie cu 42% pe 
calea rutieră și cu 55% pe calea ferată”, a adăugat Rovana Plumb. 

Ministrul a mai adăugat că au fost luate măsuri de simplificare și debirocratizare, măsuri 
legislative de simplificare și debiroctratizare privind gestionarea financiară a fondurilor 
europene, precizând mecanismul de prefinanțare, prin acordarea de tranșe până la 
10% din valoarea proiectului, sau extinderea categoriilor de cheltuieli ce pot fi incluse în 
cererile de plată (salarii, subvenții și burse). 

(Sursa: Mediafax) 
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• Viktor Orban: Ținutul Secuiesc va exista și atunci când toată Europa se va fi 
predat islamului 

Premierul Ungariei, Viktor Orban, a declarat sâmbătă, la Universitatea de Vară 
"Tusvanyos" de la Băile Tuşnad, că pentru maghiari Centenarul Marii Uniri nu 
reprezintă „un moment festiv”. 

 „Acum o sută de ani, România a intrat în epoca modernă. (...) Înţelegem că, din punctul 
lor de vedere, este un moment festiv, dar să înţeleagă şi ei că pentru noi nu e un 
moment festiv”, a afirmat, potrivit traducerii oficiale asigurate de organizatori, Viktor 
Orban, adăugând că „de o sută de ani România modernă nu ştie ce să facă cu cei 
peste un milion de maghiari care trăiesc aici”. 

 Potrivit News.ro, premierul ungar a invocat sloganul UDMR - 1000 de ani în 
Transilvania, 100 de ani în România -  cu care s-a declarat de acord - și a subliniat 
că „Ţinutul Secuiesc a existat şi când încă nu exista România modernă şi va exista şi 
atunci când toată Europa se va fi predat Islamului”. 

„În loc să negăm realitatea, ar trebui să privim situaţia ca pe o resursă. Să privim 
Transilvania ca pe o resursă, să ne dorim un Ţinut Secuiesc tot mai puternic, o 
comunitate maghiară din ce în ce mai puternică. Acest lucru ar însemna un plus de forţă 
şi pentru România”, a afirmat premierul Ungariei. 

El a mai spus, printre altele, că Ungaria şi-a propus ca până în 2030 să devină una 
dintre cele „cinci cele mai bune ţări din Uniunea Europeană, unde merită să trăieşti şi să 
munceşti”, dar şi să contribuie la „ridicarea Europei Centrale”, alături de ţările 
învecinate. 

„Avem resurse, avem curaj şi am arătat vecinilor noştri că aceia care colaborează cu 
ungurii fac bine. Avem o ofertă pentru vecinii noştri, care se concentrează în ideea să 
legăm între noi ţările noastre cu autostrăzi, cu căi ferate şi (...) reţele energetice, (...) să 
armonizăm dezvoltarea armatelor noastre şi să dezvoltăm împreună economia şi 
investiţiile în Bazinul Carpatic. Deci, avem o ofertă - să construim împreună Bazinul 
Carpatic, pe baza respectului reciproc”, a transmis Viktor Orban, la cea de-a 29-a ediţie 
a Universităţii de Vară "Tusvanyos". 

Universitatea de Vară se desfăşoară la Băile Tuşnad, evenimentul fiind organizat de 
Fundaţia Pro Minoritate din Ungaria, Consiliul Tineretului Maghiar din România şi 
CNMT. 

(Sursa: news.ro) 
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• GTG, automobilul electric ”Made in România”, costă de la 13.700 de euro/ Ce 
autonomie au maşinile electrice româneşti  

Un grup de întreprinzători din Maramureş a lansat proiectul celei mai ieftine maşini 
electrice ”Made in România”, automobilele GTG urmând să fie asamblate la Baia Mare 
şi vândute la un preţ care porneşte de la 13.700 de euro, noile automobile asigurând o 
autonomie de o zi în traficul din oraş. 

Managerul firmei producătoare de maşini electrice din Baia Mare, Gheorghe Mureşan, a 
declarat corespondentului MEDIAFAX, că în încropirea ideii de afaceri a fost inspirat şi 
de omul de afaceri american Elon Musk, pe care îl admiră pentru ingeniozitatea şi 
puterea de muncă. 

”Suntem un grup de întreprinzători entuziaşti din Baia Mare care cred că automobilele 
electrice pot deveni foarte accesibile tuturor. Credem că putem găsi soluţia ca fiecare 
dintre noi, mai devreme sau mai târziu, să devină posesorul unui automobil electric care 
să-i rezolve problema imediată de deplasare de la punctul A la punctul B într-un oraş. 
Suntem o firmă care, iniţial, a fost un mare producător de confecţii textile, iar din cauza 
crizei piaţa s-a redus dramatic. Un business este, până la urmă, o problemă de 
informare, de management şi, umblând prin ţări din Asia, am văzut cum au rezolvat alţii 
problema transportului electric şi aşa ne-a venit ideea de a produce şi în România 
maşini electrice. Îi admir ingeniozitatea şi puterea de muncă a lui Elon Musk şi de acolo 
ni se trage ideea, de la neliniştea permanentă specifică oamenilor de succes. Am 
încercat cu resurse minime, în condiţiile pieţei din România, să încropim o idee de 
afaceri în acest domeniu”, a spus Mureşan. 

Potrivit acestuia, firma pe care o conduce vrea să producă, în viitor, maşini cu caroserie 
din PVC, astfel încât să se poziţioneze pe piaţă drept producătorul celei mai ieftine 
maşini electrice din România. 

Pentru a porni producţia de maşini electrice sub brandul GTG, întreprinzătorii din Baia 
Mare au luat legătura cu producători de componente auto din diverse ţări – caroserie, 
cabluri, motor, electronică astfel că şi-au făcut o idee despre ce presupune o astfel de 
afacere. 

GTG, automobilul electric ”Made in România” 

”Suntem în faza de implementare a proiectului, care se ridică la 1,5 milioane de euro, 
din care 74% din fonduri europene şi restul din fonduri proprii. Proiectul presupune o 
linie de asamblare la Baia Mare şi una de testare, aici urmând să lucreze peste 20 de 
angajaţi. Avem termen să punem în funcţiune linia de asamblare în februarie 2019, va 
avea o capacitate de 10 maşini pe schimb, iar pe an 4.000 de bucăţi, în prima fază. 
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Conceptul automobilelor aparţine unui designer italian. Deja am scos pe piaţă primele 
maşini, două fiind asamblate la Baia Mare, celelalte două la un partener din Bucureşti. 
Livrarea se face acum la trei luni, dar după punerea în funcţiune a liniei de asamblare 
termenul se va scurta la două-trei săptămâni”, a explicat Gheorghe Mureşan. 

Firma va produce într-o primă fază, în cinci variante de culoare, două modele de 
automobile - Oxygen, cu 2 locuri, şi Ozone, cu 4 locuri, dar vrea să dezvolte şi o 
autoutilitară transport marfă cu două locuri, numai bună pentru distribuţii şi livrare 
diverse produse în oraşe. 

Maşinile au o viteză maximă de 55 - 60 km/h, fiind asigurată o autonomie de o zi 
întreagă în traficul din oraş, încărcarea bateriei având loc peste noapte, la fel ca un 
telefon mobil. Încărcarea se face la o priză de 16 amperi, uşor de instalat în garajul de 
acasă. 

Bateriile folosite sunt cu Pb-Gel, cele mai ieftine, cu o durată de viaţă de peste 5 ani şi 
cu care se pot parcurge 50 – 60.000 de km, dezavantajul fiind că nu dispun de 
încărcare rapidă, dar producătorii intenţionează să doteze maşinile, opţional, şi cu 
baterii cu Litiu, care se încarcă rapid. 

”Ne aşteptăm ca acest tip de maşină să modifice comportamentul de cumpărare al 
utilizatorilor, pentru că, până acum, toată lumea îşi cumpăra maşini destinate distanţelor 
lungi, dar le folosea în oraş. Maşinile noastre sunt pentru folosire în oraş, sunt mici, uşor 
de parcat, se strecoară lejer în trafic, încap foarte uşor în locuri imposibile. Ozone are 
2,90 m lungime, iar Oxygen doar 1,9 m lungime. Costul de transport ar fi de numai 2,5-3 
lei/100 km”, a precizat managerul băimărean. 

Costurile maşinilor pornesc de la 13.700 de euro şi cresc în funcţie de dotări, preţul fiind 
subvenţionat 50%, în condiţiile în care cumpărătorul plăteşte, în realitate, doar jumătate 
din sumă, prin programul Eco-tichet. 

Una dintre maşinile electrice GTG aflate în circulaţie, un prototip produs la Baia Mare, o 
foloseşte managerul firmei de doi ani, perioadă în care a testat-o, a văzut cum 
funcţionează, ce performanţe înregistrează, ce mai trebuie completat pentru a deveni o 
maşină funcţională. 

”Am parcurs cu ea până acum 8.000 de km, numai în oraş. Am economisit, astfel, 960 
de kg de noxe poluante care nu au ajuns în atmosferă, mai mult decât greutatea 
maşinii. Cum ar fi dacă jumătate din maşinile care ar circula într-un oraş ar fi electrice? 
Ce aer s-ar respira? Zero poluare este un alt avantaj al unei maşini electrice”, a conchis 
Gheorghe Mureşan. 

(Sursa: Mediafax) 



21 
 

• Aproximativ 24 de milioane de locuri de muncă ar putea fi create datorită 
economiei verzi 

Un total de 24 de milioane de locuri de muncă ar putea fi create până în 2030 în situaţia 
în care vor fi implementate politicile corecte către dezvoltarea unei economii verzi, se 
arată într-un raport conceput de Organizaţia Internaţională a Muncii (ILO). 

Defalcat pe regiuni, numărul de locuri de muncă ar putea creşte cu două milioane în 
Europa şi în zona Pacificului, cu 14 milioane în Asia şi cu trei milioane în cele două 
continente americane. 
În acelaşi timp, un total de şase milioane de locuri de muncă ar putea fi pierdute, Africa 
şi Orientul Mijlociu urmând a fi cele mai afectate de pe urma acestor transformări. 

Pe fondul contracţiei industriei petroliere şi a activităţii de minerit, numărul locurilor de 
muncă din Africa ar putea scădea cu 0,04%, iar în Orientul Mijlociu cu 0,48%. 

De altfel, Organizaţia Internaţională a Muncii a mai concluzionat şi că, la nivel global, 
industria extractivă şi de prelucrare a petrolului vor fi cele mai afectate sectoare 
economice. 

Raportul mai prevede şi crearea unei cifre estimative de 2,5 milioane de locuri în 
sectorul energiei verzi, şi a altor şase milioane de locuri de muncă generate de tranziţia 
către economiile circulare, ce includ activităţi precum reciclarea sau reparaţia bunurilor - 
în locul aruncării lor. 

(Sursa: Mediafax) 
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